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Przewodnicząca dostała 
żółtą kartkę od radnych
A Radni PO chcą odwołać Bożenę Jawor z funkcji przewodniczącej, 
bo zdjęła uchwałę o honorowym obywatelstwie dla Jerzego Leśniaka 

Do biura rady trafił wniosek gru-
py radnych o odwołanie Bożeny 
Jawor (PiS) z funkcji przewodni-
czącej Rady Miasta. Radni Plat-
formy Obywatelskiej twierdzą, 
że mają dość samowolnych de-
cyzji podejmowanych przez 
przewodniczącą. Ich zdaniem, 
nadużywa ona swojej funkcji, ła-
miąc ustawę o samorządzie i nie 
dopuszczając do informacji 
wszystkich radnych.  

– Decyzja, że wystąpimy z ta-
kim wnioskiem zapadła po ostat-
niej sesji – przyznaje radny Mie-
czysław Kaczwiński.  

Podczas wspomnianej sesji 
radni głosowali nad projektem 
uchwały, dotyczącym sprzeda-
ży udziałów w spółce Sądeckie 
Wodociągi.  

– Przewodnicząca, zresztą nie 
pierwszy raz, odebrała mi prawo 
głosu w dyskusji, zamykając ją – 
skarży się radny Grzegorz Fecko.  

Niemały wpływ na decyzję 
radnych o złożenie wniosku 
o odwołaniu Bożeny Jawor 
z funkcji przewodniczącej miało 
też jej stanowisko wobec projek-
tu uchwały, dotyczącego  nada-
nia tytułu Honorowego Obywa- tela Miasta Nowego Sącza zmar-

łemu redaktorowi Jerzemu 
Leśniakowi. Choć projekt 
uchwa ły trafił do niej w ustawo-
wym czasie, nie wpisała go 
do programu sesji.  

– Bożena Jawor zasłania się 
statutem miasta, który mówi tyl-
ko o tym, że jako przewodniczą-
ca ustala harmonogram przebie-
gu sesji. A przecież to wcale nie 

znaczy, że może wkładać projek-
ty uchwał do zamrażarki. Zabra-
nia jej tego ustawa o samorządzie 
– podkreśla radny Piotr 
Lachowicz, przewodniczący 
Klubu Radnych Platformy Oby-
watelskiej. Zwraca również uwa-
gę na to, że przewodnicząca nie 
poinformowała wszystkich rad-
nych o wspomnianym projekcie 
uchwały.  

– Nie może być tak, że są rów-
ni i równiejsi w radzie – oburza 
się Lachowicz.  

Ma nadzieję, że tym razem 
przewodnicząca nie schowa 
wniosku do szuflady i radni bę-
dą mogli na najbliższej sesji 
zagłosować nad tym, czy są 
za, czy przeciw odwołaniu Boże-
ny Jawor z funkcji.  

– Podpisując się pod wnio-
skiem, daję przewodniczącej  
żółtą kartkę. Czerwoną kartkę 
mogą jej wystawić tylko jej kole-
dzy z Klubu PiS, bo mają zdecy-
dowaną większość w radzie – 
mówi Grzegorz Fecko.  

Na 23 radnych w mieście 15 
jest z klubu PiS, 7 z PO, jeden – 
Kazimierz Sas jest niezrzeszony. 

Patryk Wicher z Klubu Rad-
nych Prawa i Sprawiedliwości 
jest zaskoczony informacją 
o wniosku za odwołaniem prze-
wodniczącej.  

– Dzięki Bożenie Jawor sesje 
są w końcu o wiele spokojniej-
sze, niż to dawniej bywało. To 
osoba bardzo kulturalna i zasłu-
żona – podkreśla Patryk Wicher. 
– No cóż, za rok wybory samorzą-
dowe. Widać zaczęła się już go-
nitwa wyborcza – komentuje 
wniosek radnych PO.  

Bożena Jawor nie ma zamia-
ru komentować stawianych jej 
zarzutów.  

– Jako przewodnicząca stoję 
tylko na straży porządku – mówi 
krótko „Gazecie Krakowskiej”. 
Zaznacza przy tym, że nie planu-
je  zablokować wniosku radnych 
PO. Zapewnia, że trafi on 
pod głosowanie na najbliższej se-
sji Rady Miasta, 21 listopada. 
Zgodnie z przepisami radni po-
dejmą decyzję w tajnym głoso-
waniu. A ¥

Katarzyna Gajdosz-Krzak 

k.gajdosz@gk.pl

Nowy Sącz

b Bożena Jawor nie chce komentować decyzji radnych PO, którzy 
złożyli wniosek o jej odwołanie z funkcji przewodniczącej rady
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Ewa Przybyło od 2006 roku peł-
ni funkcję burmistrza Rabki-
Zdroju. W lutym 2017 roku Sąd  
Rejonowy w Nowym Targu ska-
zał ją na karę grzywny (6 tys. zł) 
za niedopełnienie obowiązków 
służbowych i niezgodne z pra-
wem nieudostępnienie informa-
cji publicznych, o które występo-
wali mieszkańcy w latach 2010-
2012. To na ich wniosek sprawą 
zajęła się prokuratura. 

– Absolutnie nie czuję się win-
na, dlatego złożyłam apelację – 
podkreśla Ewa Przybyło. 

Wczoraj Sąd Okręgowy w No-
wym Sączu rozpatrywał jej ape-
lację. Obrońca pani burmistrz 
wnioskował o uniewinnienie 
swojej klientki, ewentualnie 
uchylenie wyroku i przekazanie 
sprawy do ponownego rozpo-
znania przez sąd. 

– Pani burmistrz zleciła obsłu-
gę prawną profesjonalnej kance-
larii i to jej prawnik był odpowie-
dzialny za opóźnienia w przeka-
zywaniu skarg na nią  do Woje-
wódzkiego Sądu Administracyj-
nego – podnosił mecenas Michał 
Pałasz. 

Za przekazywanie skarg 
do sądu ze sporym opóźnieniem 
WSA w Krakowie nałożył 
na Przybyło kilka grzywien. 
W sumie na ponad 60 tys. zł. 

– Nie wiedziałam o tych zato-
rach, a gdy tylko pozyskałam ta-
ką wiedzę, zareagowałam – za-
pewnia Ewa Przybyło. –Zatrud-
niłam dodatkowego prawnika 
do obsługi urzędu. Poza tym 
kancelaria, która zawiniła, wzię-
ła na siebie ciężar uregulowania 
nałożonych kar – dodaje. 

Burmistrz twierdzi, że po-
czątkowo nie udostępniła infor-
macji, bo uznała, że nie są one 
publiczne. Zrobiła to, gdy naka-
zał jej sąd.  

– Sąd niższej instancji ustalił 
nieprawdę i na jej podstawie wy-
dał skazujący mnie wyrok – pod-
niosła podczas apelacji. 

Wczoraj sędzia nie ogłosił wy-
roku. Uznał, że sprawa jest zawi-
ła i odroczył ją do 14 listopada. 
a ¹

Burmistrz czuje się 
niewinna. Wyrok 
będzie za tydzień
Nowy Sącz

Alicja Fałek 

a.falek@gk.pl

Sądecki sąd wysłuchał apela-
cji burmistrz Rabki, ukaranej 
za niedopełnienie obowiąz-
ków służbowych grzywną 
w wysokości 6 tys. zł.

Za 2,5 mln zł gmina Chełmiec 
wybudowała żłobek  przy szko-
le i przedszkolu w Biczycach 
Dolnych.  

– Trwają prace kosmetyczne 
przed jego otwarciem, które 

planujemy w grudniu – mó-
wi Bernard Stawiarski, wójt 
Chełmca. 

Budynek ma być odebrany 
do końca listopada. Na jego wy-
posażenie i funkcjonowanie 
gmina pozyskała, w partner-
stwie ze stowarzyszeniem  LGD 
Korona Sądecka, ponad milion 
złotych ze środków unijnych.  

– Dzięki tej dotacji przez rok 
dzieci będą korzystać ze żłobka 
zupełnie za darmo – podkreśla 
wójt Stawiarski. 

Do placówki można zapi-
sać dzieci w wieku od 10 tygod-
ni do trzech lat.  Przyjęcia pot-
rwają  od 13 do 27 listopada. 

Formularze zgłoszeniowe moż-
na pobrać w Urzędzie Gminy 
w Chełmcu, tam również nale-
ży złożyć wniosek.  

Pierwszeństwo podczas re-
krutacji mają dzieci rodziców, 
którzy chcą powrócić lub wejść 
na rynek pracy po przerwie 
związanej z opieką nad potom-
stwem. Większe szanse 
na przyjęcie dziecka do żłobka 
mają także ci, których dochód 
na członka rodziny nie przekra-
cza 700 zł.  

– Spodziewamy się wielu 
wniosków. Już podczas stara-
nia się o dofinansowanie około 
pięćdziesiąt rodzin było zainte-

resowanych posłaniem dziecka 
do żłobka w Biczycach – pod-
kreśla Bernard Stawiarski.  

Zapowiada, że w przyszłym 
roku powinien zostać otwarty 
drugi oddział tego żłobka.  

– W  związku z tak dużym 
zapotrzebowaniem, planujemy 
wybudować taki sam żłobek 
w Chełmcu – mówi wójt.  

Dodaje, że ma już gotowy 
projekt. Żłobek powstałby 
przy ul. Magazynowej. Na rea-
lizację zadania wójt chce pozy-
skać dotację z Wojewódzkiego 
Urzędu Pracy. Czeka na ogło-
szenie konkursu. a  

¹  

Otwierają darmowy żłobek, kolejny będzie za rok

Chełmiec

Katarzyna Gajdosz-Krzak 

k.gajdosz@gk.pl

Od grudnia 20 dzieci skorzy-
sta z darmowego żłobka 
w Biczycach Dolnych w gmi-
nie Chełmiec. Dobiega końca 
jego budowa, ruszają zapisy. 

b Ewa Przybyło jest burmistrzem Rabki-Zdroju od 2006 roku. 
Twierdzi, że jest niewinna, dlatego złożyła apelację od wyroku
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Dziś w samo południe w bazy-
lice biskup tarnowski dr Andrzej 
Jeż odprawi uroczystą mszę 
świętą, podczas której ogłoszo-
ny zostanie dekret papieski 
ustanawiający św. Małgorzatę 

patronką Nowego Sącza. Na go-
dzinę 13.30 zaplanowano sesję 
Rady Miasta Nowego Sącza, 
podczas której zaprezentowany 
zostanie nowy sztandar. Będzie 
to też okazja do wprowadzenia 
do obiegu znaczka pocztowego 
z serii „Miasta Polskie”, przed-
stawiającego ratusz i figurę pa-
tronki Nowego Sącza. 

W czwartek w sali posiedzeń 
w ratuszu będzie promocja „No-
wej Encyklopedii Sądeckiej” Je-
rzego Leśniaka. Poprowadzi ją 
redaktor Leszek Mazan.  

Oprawę muzyczną zapew-
nią:  Tomasz Wolak – fortepian, 
Ewa Novel – śpiew. a ¹ 

Dziś urodziny miasta

Nowy Sącz

Monika Kowalczyk 

monika.kowalczyk@gk.pl

Edykt papieski w sprawie 
ustanowienia świętej Małgo-
rzaty patronką Nowego Sącza 
to jedno z głównych wydarzeń 
obchodów 725-lecia miasta.

Grzegorz Fecko: 
przewodnicząca 

odbiera mi prawo 
do głosu, 

zamykając dyskusję


